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Afgelopen maand was de EurAdopt conferentie in Kopenhagen, met als thema 
‘Sustainability in intercountry adoption from different perspectives’. Verschillende 
sprekers hebben hun onderzoek gedeeld over verschillende thema’s op het gebied van 
interlandelijke adoptie zoals interlandelijke adoptie als een maatregel ter bescherming van 
het kind, samenwerking en duurzaamheid bij interlandelijke adoptie, en post-adoptie 
aanbod. Tevens was er een ervaringspanel van geadopteerden die hun visie gaven op elk 
thema.  
 
Duurzaamheid van interlandelijke adoptie als maatregel ter bescherming van het kind 
Tijdens het eerste deel werd stilgestaan bij de voorwaarden voor adoptie, waaronder het 
subsidiariteitsbeginsel. Het welzijn van het kind moet altijd voorop staan. Een kind kan pas 
voor interlandelijke adoptie in aanmerking komen als er genoeg ondersteuning is geweest 
voor de familie. En als opneming van het kind bij familie of in een pleeg- of adoptiegezin in 
het land van herkomst niet mogelijk is. Hierbij moet wel onnodig wachten op vervolgstappen 
voorkomen worden.Dit is een lastige balans. Een langer verblijf in een tehuis leidt namelijk 
tot meer problemen in de ontwikkeling van het kind. Het doel moet zijn om elk kind zo snel 
mogelijk onderdeel te laten zijn van een zo stabiel mogelijk gezinsleven. Jesús Palacios 
vertelde over de gratis softwaretool ‘Children first’, die helpt om stapsgewijs een plan te 
maken en het welzijn van het kind op te volgen.  
Door financiële prikkels staan de behoeftes van het kind echter niet altijd voorop. Capucine 
Page en collega’s van HCCH ontwikkelen daarom een toolkit om illegale adoptie te 
voorkomen, te herkennen en op de juiste manier in te kunnen grijpen. Hiervoor is 
samenwerking nodig tussen de instanties van het ontvangende land en het land van 
herkomst; zij zijn samen verantwoordelijk voor een goed verloop. Ook is er continue 
samenwerking nodig met ervaringsdeskundigen, namelijk de geadopteerden en 
adoptiefamilies om adoptieprocedures en het post-adoptie aanbod te verbeteren. 
 
Post-adoptie aanbod 
Tijdens het laatste thema werd benadrukt dat het belangrijk is om nazorg op de lange 
termijn aan te bieden, vanuit een intergenerationeel perspectief. De laatste jaren zijn er veel 
minder interlandelijke adopties maar er zijn sinds de jaren ’50  miljoenen kinderen naar een 
ander land gebracht. Het verlies van familie en cultuur uit land van herkomst en het 
aanpassen aan de nieuwe situatie beïnvloedt blijvend de identiteit en het welzijn van de 
geadopteerde. Een geadopteerde uit het ervaringspanel verwoordde dit als volgt: ‘adoption 
is a part of everything, a part of every brick of me’. Aandacht voor de culturele achtergrond 
en het gevoel van de geadopteerde dat hij/zij tot een familie of gemeenschap behoort 
(belonging) is belangrijk voor het herstellen van de identiteit. Ook (tevredenheid over) 
openheid over de adoptie speelt een positieve rol bij het welzijn van de geadopteerde. Uit 
de ervaringen van het ervaringspanel bleek dat de behoeftes van de geadopteerden in de 
mate van openheid en informatie erg verschillend waren maar dat zij hier zelf een keuze in 
hadden willen hebben. Anita Berner vertelde inspirerend over het uitgebreide, gratis Deense 
aanbod voor zowel adoptieouders als geadopteerden dat aansluit op de verschillende 
levensfases met bijbehorende thema’s. 
 



Kortom, een interessante conferentie met aandacht voor verschillende thema's rondom 
interlandelijke adoptie vanuit meerdere perspectieven. Verrassend was ook de korte film 
van de interlandelijk geadopteerde Hyo Cortzen over zijn ervaring met de ontmoeting van 
zijn afstandsfamilie. 
 
Meer weten? 

Het volledige programma inclusief de PowerPoint presentatie van elke spreker staat op de 
website van de ‘Danish International Adoption’ organisatie. 

 

 

 

https://d-i-a.dk/arrangementer/euradopt#EurAdopt_programme

